



The 8th Libyan Cardiac Society Congress Recommendations

Aiman Smer¹ Osama Bheleel² Khalid Ellafi³ Ali Neihoum³ Hanifa Alrabte⁴ Omar Msalam⁵

¹ Creighton University, Nebraska, United States

² Tripoli University Hospital, Tripoli, Libya

³ Benghazi University, Benghazi, Libya

⁴ Tripoli University, Tripoli, Libya

⁵ Almoataqal Almoshreq Center, Tripoli, Libya

Address for correspondence Aiman Smer, MBBCh, Creighton University, Nebraska 68022, United States (e-mail: aimansmer@gmail.com).

Libyan Int Medical Univ J 2022;7:63–66.

The Libyan Cardiac Society (LCS) has recently celebrated its 20th anniversary during the society 8th scientific meeting in the Rixos Convention Center in Tripoli, Libya, between July 1st and 3rd, 2022.¹ The 8th LCS Congress was a great success, and we would like to share with you the meeting main highlights and the final recommendations of the 8th LCS Congress.

The 8th LCS Congress is considered one of the largest and most successful scientific meetings in Libya for the year of 2022. It was well attended and received. The scientific and organizing committees have had worked relentlessly for 6 months to organize such event accommodating more than 400 attendees from all over Libya and invited 45 distinguished speakers from Libya, Tunisia, United Arab Emirates, United Kingdom, Italy, Ireland, Germany, United States of America, and Canada where more than 60 presentations were given in two lecture halls during the 3 days of the congress. Researchers were also invited to present their science and 40 out of 54 scientific papers were accepted through a peer-review process and presented during the congress either via poster or oral presentations. The best five posters received valuable awards and all presented abstracts will be published in a peer-review journal in special volume for the LCS Congress.

In addition to a robust scientific program, we organized nine workshops in different areas of cardiovascular disease including 3-day basic and advanced life support course in collaboration with the Libyan Emergency Medicine Association. We are pleased that more than 200 physicians and nurses have participated and benefited from these workshops.

The 8th LCS Congress provided unique opportunity for the attendees from all over Libya and abroad to network with colleagues and experts, present their research, attend workshops, and visit the congress exhibition to learn more about the most recent updates in the field of cardiovascular disease.

Several local and regional scientific societies have participated in the congress activities to share experience, expertise as well as collaboration for future events. In unprecedented achievement, the 8th LCS Congress has offered for the first time continuous medical education (CME) points in Libya, accredited by the European Board for Accreditation in Cardiology a body affiliated with the European Cardiac Society, which requires high standards of scientific material.

Noteworthy that several sessions were dedicated to discuss important topics related to the management of cardiovascular disease services in Libya with emphasis on the potential positive role of the LCS as a subject matter expert in the field of cardiovascular disease based on more than 20 years of public service experience, members' advanced training and expertise, and large network of cardiovascular healthcare professionals of more than 600 members across Libya and abroad. Herein, the final recommendations of the 8th LCS Congress are as follows:

1. It is well-established that cardiovascular disease is the most common cause of morbidity and mortality worldwide and in Libya with significant burden on the healthcare system. Therefore, we recommend that cardiovascular disease should be given high priority by the healthcare authority and to collaborate with the LCS to establish short- and long-term management strategies, launch national registry for cardiovascular disease, and allocate resources and expertise for programs that aim to prevent, early diagnose, and treat cardiovascular disease by providing essential cardiac services and training to primary care centers as well as continuous support to tertiary cardiac centers across the nation.
2. Launch national initiative called "Stent of Life" for patients with acute heart attack in which patients with ST-elevation myocardial infarction have access to

article published online
December 21, 2022

DOI <https://doi.org/10.1055/s-0042-1758811>.
ISSN 2519-139X.

© 2022. The Author(s).

This is an open access article published by Thieme under the terms of the Creative Commons Attribution License, permitting unrestricted use, distribution, and reproduction so long as the original work is properly cited. (<https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/>)

Thieme Medical and Scientific Publishers Pvt. Ltd., A-12, 2nd Floor, Sector 2, Noida-201301 UP, India

primary percutaneous coronary intervention within the first few hours of the diagnosis. The society urges the healthcare authority to give this recommendation the utmost importance due to its significant impact on saving lives.

3. Establish specialized cardiac centers for diagnosis and management of rare and complicated heart diseases such as congenital heart disease, both in children and adults and complex cardiac arrhythmia. In addition, it is also important to provide the necessary training and support to the healthcare personal in these specialties.
4. Launch the society's acute myocardial infarction registry initiative in collaboration with the National Center for Disease Control and World Health Organization office in Libya. We believe that the registry should provide accurate data on the extent of acute myocardial infarction in the nation, current practices, and disease outcome across healthcare centers in Libya. The registry should also serve as a quality improvement tool and reliable resource to healthcare management policies.
5. Support the National Center for Health System Reform program to improve the healthcare system in Libya and to use the society expertise in selecting the cardiac services needed for each level of care, primary, secondary, and tertiary centers in this proposed program.
6. Urge the healthcare and higher education institutions to support the CME programs to improve the quality of the healthcare professionals by encouraging them to use the available funds for improvement and development for reliable learning resources that support CME credits. We also recommend and willing to collaborate to establish national CME accreditation program.
7. The society' members expressed their interest to collaborate with healthcare authorities in all cities of Libya to organize various scientific and educational activities such as seminars, workshops, training courses and prepare national guidelines documents in the area our expertise to improve the quality of healthcare professionals and raise public awareness about cardiovascular disease in Libya.
8. Invite the Libyan experts abroad to participate in local scientific activities similar to the LCS 8th Congress and visiting professor program to build collaborative relationship among cardiologists and cardiac surgeons inside and outside Libya and to recruit them for providing cardiac services in Libya. The society membership database can be

useful to provide an accurate list of Libyan cardiologists, cardiac surgeons, and cardiac anesthesiologists abroad who are interested to participate in such initiatives.

9. Recognize the LCS as house of expertise in the Ministry of Health and Ministry of Higher Education for direct communication and provide professional consultation on matters related to the field of cardiovascular disease in which the society offers unparallel local expertise and experience over two decades in this field with more than 600 members across Libya and abroad.
10. Designate offices for the LCS and other active medical societies listed in the Libyan Authority for Scientific Research to be able to work efficiently and achieve their goals to improve quality of healthcare professionals and raise public awareness.
11. Provide standard mechanisms and open channel of communications between the Libyan Authority for Scientific Research and Ministry of Health Office for local and international exhibitions and conferences and other suppurative institutions to raise funding and provide logistical support for the society annual scientific meeting.
12. The 9th LCS Congress will be held in the city of Benghazi in December 2023.

Finally, we would like to thank all individuals and institutions who have had supported this major scientific event and looking forward for their participation in the next meeting to support science, promote research, and provide medical training.

Funding
None.

Conflict of Interest
None declared.

Acknowledgment
We would like to acknowledge the members of the scientific and organizing committees as well as the congress volunteers for their invaluable contribution to the 8th LCS congress.

Reference

- 1 Accessed November 6, 2022, at: <https://www.lcs.org.ly/events/the-second-lcs-annual-meeting-366-940/>

ملخص المقال باللغة العربية

توصيات المؤتمر الثامن لجمعية القلب الليبية

المؤلفون: أيمن سمير¹، أسامة بھليل²، خالد اللافي³، علي التيهوم³، حنية الرباطي⁴، عمر مسلم⁵.

1 جامعة كريتون، نبراسكا، الولايات المتحدة الأمريكية. 2 جامعة طرابلس، 3 جامعة بنغازي، 4 جامعة طرابلس، 5 مركز المستقبل المشرق، طرابلس، ليبيا.

المؤلف المسؤول: أيمن سمير، بريد إلكتروني: aimansmer@gmail.com

احتفلت جمعية القلب الليبية مؤخراً بمرور 20 عاماً على تأسيسها خلال الاجتماع العلمي الثامن للجمعية في مركز مؤتمرات ريكسوس في طرابلس، ليبيا في الفترة من 1 إلى 3 يوليو 2022. حقق المؤتمر الثامن نجاحاً كبيراً، وقد حظي بحضور أكثر من 400 مشارك من جميع أنحاء العالم، حيث تم تقديم أكثر من 60 عرضاً تقديمياً في قاعات محاضرات خلال أيام المؤتمر الثلاثة بالإضافة إلى تنظيم 9 ورش عمل في مجالات مختلفة من أمراض القلب والأوعية الدموية بما في ذلك دورة دعم الحياة الأساسية والمتقدمة لمدة 3 أيام بالتعاون مع جمعية طب الطوارئ الليبية، وفيما يلي التوصيات النهائية لمؤتمر جمعية القلب الليبية الثامن:

(1) من الثابت أن أمراض القلب والأوعية الدموية هي السبب الأكثر شيوعاً للمراضة والوفيات في جميع أنحاء العالم وليبيا مع عبء كبير على نظام الرعاية الصحية. لذلك، نوصي بإعطاء أمراض القلب والأوعية الدموية أولوية قصوى من قبل هيئة الرعاية الصحية والتعاون مع الجمعية لوضع استراتيجيات إدارة قصيرة وطويلة الأجل، وإطلاق السجل الوطني لأمراض القلب والأوعية الدموية وتخصيص الموارد والخبرات للبرامج التي تهدف إلى الوقاية والتشخيص المبكر وعلاج أمراض القلب والأوعية الدموية من خلال توفير خدمات القلب الأساسية والتدريب لمراكز الرعاية الأولية بالإضافة إلى الدعم المستمر لمراكز القلب من الدرجة الثالثة في جميع أنحاء البلاد.

(2) إطلاق مبادرة وطنية تسمى "دعم الحياة" للمرضى الذين يعانون من الذبذبات القلبية الحادة حيث يمكن للمرضى المصابين باحتشاء عضلة القلب بارتفاع ST الوصول إلى التدخل التاجي الأولي عن طريق الجلد خلال الساعات القليلة الأولى من التشخيص. وتحت الجمعية هيئة الرعاية الصحية على إعطاء هذه التوصية أهمية قصوى لما لها من تأثير كبير في إنقاذ الأرواح.

(3) إنشاء مراكز قلب متخصصة لتشخيص وعلاج أمراض القلب النادرة والمعقدة مثل أمراض القلب الخلقية لدى الأطفال والكبار على حد سواء وعدم انتظام ضربات القلب المعقدة بالإضافة إلى ذلك، من المهم توفير التدريب والدعم اللازمين لأخصائيي الرعاية الصحية في هذه التخصصات.

(4) إطلاق مبادرة الجمعية لتسجيل حالات احتشاء عضلة القلب الحاد بالتعاون مع المركز الوطني لمكافحة الأمراض ومكتب منظمة الصحة العالمية في ليبيا. نعتقد أن السجل يجب أن يوفر بيانات دقيقة عن مدى الإصابة باحتشاء عضلة القلب الحاد في الدولة، والممارسات الحالية، ونتائج المرض عبر مراكز الرعاية الصحية في ليبيا. يجب أن يعمل السجل أيضاً كأداة لتحسين الجودة ومورد موثوق به لسياسات إدارة الرعاية الصحية.

(5) دعم برنامج المركز الوطني لإصلاح النظام الصحي لتحسين نظام الرعاية الصحية في ليبيا واستخدام خبرات المجتمع في اختيار خدمات القلب اللازمة لكل مستوى من مستويات الرعاية والمراكز الأولية والثانوية والثالثة في هذا البرنامج المقترح.

(6) حت مؤسسات الرعاية الصحية والتعليم العالي على دعم برامج التعليم الطبي المستمر لتحسين جودة المتخصصين في الرعاية الصحية من خلال تشجيعهم على استخدام الأموال المتاحة لتحسين وتطوير الحصول على موارد تعليمية موفرة تدعم اعتمادات التعليم الطبي المستمر. نوصي أيضاً وازغب في التعاون لإنشاء برنامج اعتماد وطني للتعليم الطبي المستمر.

(7) أبدي أعضاء الجمعية اهتمامهم بالتعاون مع هيئات الرعاية الصحية في جميع مدن ليبيا لتنظيم مختلف الأنشطة العلمية والتعليمية مثل الندوات وورش العمل والدورات التدريبية وإعداد وثائق الإرشادات الوطنية في مجال خبرتنا لتحسين جودة الرعاية الصحية، ورفع مستوى الوعي العام حول أمراض القلب والأوعية الدموية في ليبيا.

(8) دعوة الخبراء الليبيين في الخارج للمشاركة في الأنشطة العلمية المحلية المتأهبة لمؤتمر الجمعية الثامن وبرنامج الأستاذ الزائر لبناء علاقة تعاونية بين أطباء القلب وجراحي القلب داخل وخارج ليبيا وتوظيفهم لتقديم خدمات القلب في ليبيا. يمكن أن تكون قاعدة بيانات عضوية الجمعية مفيدة لتوفير قائمة دقيقة بأطباء القلب الليبيين وجراحي القلب وأطباء تخدير القلب في الخارج المهتمين بالمشاركة في مثل هذه المبادرات.

(9) الاعتراف بجمعية كبيت خبرة في وزارة الصحة ووزارة التعليم العالي للتواصل المباشر وتقديم الاستشارات المهنية في الأمور المتعلقة بمجال أمراض القلب والأوعية الدموية التي يقدم فيها المجتمع خبرة وتجربة محلية لا مثيل لها على مدى عقدين من الزمن في هذا المجال، مع أكثر من 600 عضو في جميع أنحاء ليبيا وخارجها.

(10) تعيين مكاتب للجمعية والجمعيات الطبية النشطة الأخرى المدرجة في الهيئة الليبية للبحث العلمي لتكون قادرة على العمل بكفاءة وتحقيق أهدافها لتحسين جودة المتخصصين في الرعاية الصحية وزيادة الوعي العام.

(11) توفير آليات معيارية وقنوات اتصال مفتوحة بين الهيئة الليبية للبحث العلمي ومكتب وزارة الصحة للمعارض والمؤتمرات المحلية والدولية وغيرها من المؤسسات لجمع التمويل وتقديم الدعم اللوجستي للاجتماع العلمي السنوي للجمعية.

(12) سيعقد المؤتمر التاسع لجمعية القلب الليبية في مدينة بنغازي في ديسمبر 2023.

أخيراً، نود أن نشكر جميع الأفراد والمؤسسات الذين دعوا هذا الحدث العلمي الكبير ونطلع إلى مشاركتهم في الاجتماع القادم لدعم العلوم وتعزيز البحث وتوفير التدريب الطبي.

تقدير: نود أن نشكر أعضاء اللجان العلمية والتنظيمية وكذلك متطوعي المؤتمر لمساهماتهم القيمة في مؤتمر جمعية القلب الليبية الثامن.